





ولنبدأ حديثنا بما حدث في قصة القاء الثلاثة فتية القديسين في أتون النار. لقد أمر الملك نبوخذنصر جبابرة القوة في جيشه بالآتي:

"ثم اوثق هؤلاء الرجال في سراويلهم واقمصتهم وارديتهم ولباسهم والقوا في وسط اتون النار المتقدمة" (دانيال 3: 21)

كما نري، فقد كان هؤلاء الشباب من سبط يهوذا، سبط الملوك، مغطين أجسادهم بكل كمال ووقار وكرامة. في وقت السبي، كانوا يعيشون في قصر الملك وكان عندهم كل فرصة للفساد والرقص وأكل ما ذبح للأوثان وشرب الخمر. ولكنهم لم ينسوا ما تعلموه في بلادهم وبيوتهم (تأثير العائلة) من كرامة الجسد وحب ربنا وتمجيده حتي في الغربة، كما هو واضح في وصف دانيال أنه:

"فجعل في قلبه انه لا يتنجس بأطايب الملك ولا بخمر مشروبه" (دانيال 1: 8)

Let's get started by talking about the way the three young men in the Book of Daniel were thrown in the fiery furnace. The Bible describes what the king Nebuchadnezzar ordered:

"Then these men were bound in their <u>coats, their trousers, their turbans, and</u> <u>their other garments</u>, and were cast into the midst of the burning fiery furnace" (Daniel 3:21)

As you see, these young men were fully covered with garments of their home country, as they were children of the Tribe of Judah. Also keep in mind that they were living in the king's palace having all opportunities to dress, eat what was slain for idols, drink wine and live a worldly life. Instead, they did the following:

"Purposed in his heart that he would not defile himself with the portion of the king's delicacies, nor with the wine which he drank" (Daniel 1:8)

Do you see the family and home effect in teaching their children the love of God and the respect and honor of their bodies.

العثرات وكرامة الجسد

ولماذا كل هذا العذاب؟ لماذا يحرمون أنفسهم من ملذات العالم؟ ما كل الناس بتعمل هذا؟ كل الناس بيكشفوا جسدهم بحجة أنها الموضة وأنه لا خطأ في أن نلبس مثلهم؟ لماذا كل هذا التعقيد والتخلف؟ لماذا لا تتركوا الناس براحتهم شوية! هل اللبس له أي تأثير علي الناس أو يزعل ربنا مني؟ ما هو الفرق بين تأثير لبس غير لائق في نظرنا بجانب الخطايا الكثيرة التي نرتكبها؟

لنبدأ الإجابة: أولاً، ربنا أوصانا باحترام الجسد بقوة لأنه هيكل للروح القدس. وسوف أحكي بعد قليل عن القديسات اللواتي كن يلقون للأسود والحيوانات المفترسة أو في مياه أو زيوت مغلية وكان كل تركيزهم وقت عذابهم هو تغطية جسدهم، هيكلهم المقدس، عملاً بقول الكتاب:

الما تعلمون انكم هيكل الله وروح الله يسكن فيكم. ان كان احد يفسد هيكل الله فسيفسده الله، لأن هيكل الله مقدس الذي أنتم هو" (1 كورنتوس 3: 16 - 17)

Why all this suffering? Why do they deprive themselves from pleasures of the world? All people do the same! All people reveal their bodies to dress according to the latest fashion! There is nothing wrong in dressing like all people; even if we show off our bodies! Why this complexity and retardation? Why don't you leave people alone to eat, dress, drink, dance and do what they want? Why would that affect other people or make God unhappy? What would my inappropriate dress do if compared to my many other sins? It is nothing...

Let's answer ALL these questions very slowly, but surely.

<u>First</u>, God commanded us to honor our body because it is the temple of the Holy Spirit. Shortly, I will tell you about saintly women who were covering their bodies during torture and bleeding while being tormented by wild beasts. They were following the teaching of God that says:

"Do you not know that you are the temple of God and that the Spirit of God dwells in you? If anyone defiles the temple of God, God will destroy him. For the temple of God is holy, which temple you are" (1 Corinthians 3:16-17)

العثرات وكرامة الجسد

ثانياً: كشف الجسد هو خطية زنا لمن يفعله ولمن ينظره ليشتهيه. وعقابه النار الأبدية:

"أم لستم تعلمون ان الظالمين لا يرثون ملكوت الله. لا تضلوا لا زناة ولا عبدة اوثان ولا فاسقون و لا مابونون و لا مضاجعو ذكور. ولا سارقون ولا طماعون ولا سكيرون ولا شتامون ولا خاطفون يرثون ملكوت الله... الستم تعلمون ان اجسادكم هي اعضاء المسيح افاخذ اعضاء المسيح واجعلها اعضاء زانية، حاشا... ام لستم تعلمون ان جسدكم هو هيكل للروح القدس، الذي فيكم الذي لكم من الله وانكم لستم لأنفسكم. لأنكم قد اشتريتم بثمن. فمجدوا الله في اجسادكم وفي ارواحكم التي هي لله"

اوأما الخائفون وغير المؤمنين والرجسون والقاتلون والزناة والسحرة وعبدة الأوثان وجميع الكذبة فنصيبهم في البحيرة المتقدة بنار وكبريت الذي هو الموت الثاني" (رؤيا 12: 8)

اوأما أنا فأقول لكم ان كل من ينظر الى امرأة ليشتهيها فقد زنى بها في قلبه الوأما أنا فأقول لكم ان كل من ينظر الى امرأة ليشتهيها فقد زنى بها في قلبه الوأما أنا في المرأة ليشتهيها فقد أنه بها المرأة ا

<u>Second</u>, revealing our body is a sin of adultery by the one who reveals the body and the one who lustfully looks at the body and its punishment is eternal file; as it is written

"Do you not know that the unrighteous will not inherit the kingdom of God? Do not be deceived. Neither fornicators, nor idolaters, nor adulterers, nor homosexuals, nor sodomites, nor thieves, nor covetous, nor drunkards, nor revilers, nor extortioners will inherit the kingdom of God... Do you not know that your bodies are members of Christ? Shall I then take the members of Christ and make them members of a harlot? Certainly not! ... Or do you not know that your body is the temple of the Holy Spirit who is in you, whom you have from God, and you are not your own? For you were bought at a price; therefore glorify God in your body and in your spirit, which are God's" (1 Corinthians 3:16-17)

"But the cowardly, unbelieving, abominable, murderers, adulterers, sorcerers, idolaters, and all liars shall have their part in the lake which burns with fire and brimstone, which is the second death" (Revelation 21:8)

"But I say to you that whoever looks at a woman to lust for her has already committed adultery with her in his heart" (Matthew 5:28)

العثرات وكرامة الجسد

لنذكر مثلا القديسة بربتوا

- +ولدت الشهيدة بربتوا Perpetua سنة 181م تقريباً في قرطاجنة في شمال إفريقيا (تونس حالياً). ويربتوا كلمة إيطالية من أصل لاتيني معناها (الدائمة – الخالدة).
- +ُ قبض عليها وهي عمرها 22 سنة مع 4 آخرين مَّن المؤمنيُن وذلك عام 203م في عصر الإمبراطور سبتميوس سلويرس.
 - + تم عمادهم قبل دخولهم السجن.
 - + وهبها الله وهي في السجن رؤى وإعلانات فكانت تثبت بها الإخوة.
- + حكم عليهم بان يلقوا للوحوش <mark>فألقوا القديسة لبقرة وحشية وكانت في وسط هذا تغطي</mark> جسدها بملابسها الممرقة.
 - + أخرجوهم من الساحة وقطعوا رؤوسهم جميعاً في 7 مارس 203م 27 أمشير.
- + عُشْر على جسد القديسة بربتوا وفيليستاس عام 1907م في كاتدرائية أسبانيا للكاثوليك.
- + حصلت الكنيسة الأرثوذوكسية القبطية على جزء من رفات الشهيدة بربتوا سنة 2005م
 - تم وضعها في كنيسة الأنبا موسى والأنبا برسوم العريان في برشلونة _ أسبانيا.

St. Perpetua

- Perpetua was a young woman of noble birth. She was twenty-two, a wife, a mother of a young son. In the city of Carthage in North Africa on March 7 of the year 203 she was put to death for her religious convictions.
- ❖ Perpetua was one of five Christians condemned to death in the arena. One of her companions, Felicitas, was a slave and eight months pregnant. Two days before her execution she gave birth to a daughter. Pepetua's father was a pagan and came often to the prison (many times with Perpetua's son in his arms) to plead with his daughter to renounce her religion and save her life to no avail.
- On March 7 Perpetua and her four companions were led to the arena where the crowd demanded they be scourged. Then a boar, a bear and a leopard were loosened upon the men while the women were attacked by a wild bull.
- Perpetua was tossed and gored by a bull; but despite cruel mangling yet survived. At the time she was tossed up in the air and to the ground, she used to cover her bleeding body with her torn cloth.
- ❖ Perpetua was severely wounded and then put to the sword.

العثرات وكرامة الجسد

ثالثاً: حفظ جسدنا يحفظنا من ويلات العشرات!!!

العثرة معناها السقطة. والذي يعثر غيره، هو الذي يتسبب في إسقاط غيره. ويجب أن ننتبه جيداً، لهذا الموضوع الخطير جداً، فالعثرة أشد فتكاً وهلاكاً من خطية الإنسان، في الخفاء، لأنه لا يضر نفسه فقط بل وكل من حوله.

ويجب أن نبعد عن العثرات بنوعيها: سواء الواردة إليك من آخرين أو التي أنت تعثر بها غيرك.

أما الذي يعثّر غيره، فهو سوف يُعاقب مُضاعفاً، أي يعاقب عن خطيته، وعن خطية من أعثرهم، ولهذا يقول الكتاب:

"اما العادلون الى طرق معوجة (الذين يميلون إلى العثرات)، فيذهبهم الرب مع فَعَلَة الأثم" (مزمور 125: 5)

Third: Covering our body will save us from eternal punishment Offenses and stumbling mean causing someone to fall in sin. The person who causes others to fall in sin is subject to eternal punishment. Causing others to fall in sin is more serious than our personal sins due to our human weaknesses; which are either hidden or only hurting myself. Therefore, we must avoid offenses whether they come upon us or we commit them ourselves. People who cause others to sin are subject to double the punishment because they will be punished for their own sins and carry on their head the blood of the persons whom they stumbled. They will be led away with the sinners; as it is written:

"As for such as turn aside to their <u>crooked ways</u> (offenses and <u>stumbling</u>), The Lord shall lead them away with the workers of iniquity" (Psalm 125: 5)

العثرات وكرامة الجسد

أيضاً، نرى أن السيد المسيح وضع الذين يعثرون قبل فاعلي الإثم في استحقاق الدينونة، فقال:

"فكما يجمع الزوان ويحرق بالنار، هكذا يكون في انقضاء هذا العالم. يرسل ابن الانسان ملائكته فيجمعون من ملكوته (1) جميع المعاثر (2) وفاعلي الاثم. ويطرحونهم في اتون النار. هناك يكون البكاء وصرير الاسنان" (متي 13: 40 – 42)

جاعلاً المعاثر قبل فاعلي الإثم، لأنهم السبب... وإن كان إعثار الآخرين أمراً خطيراً، فإن إعثار الصغار والبسطاء أمراً أخطر. أي أن عقاب المُعثر يسبق عقاب الأشرار، ويكون عقابه أشد بالطبع:

امن أعشر أحد هو لاء الصغار، المؤمنين بى، فخير له أن يُعلق في عنقه حجر الرَحَى ويُغرق في أُجة البحر" (متي 18: 6)

The Lord Jesus Christ placed those who offend; meaning who cause others to sin; out of His kingdom and will be cast into the furnace of fire: "Therefore as the tares are gathered and burned in the fire, so it will be at the end of this age. The Son of Man will send out His angels, and they will gather out of His kingdom (1) all things that offend, and (2) those who practice lawlessness, and will cast them into the furnace of fire.

There will be wailing and gnashing of teeth" (Matthew 13:40-42)

Notice how God listed those who offend <u>before</u> those who practice lawlessness; so you can estimate the size of their punishment in the furnace of fire. Imagine now how much would it be to cause those who are simple in heart and spirit to stumble and sin.

"But whoever causes one of these little ones who believe in Me to sin, it would be better for him if a millstone were hung around his neck, and he were drowned in the depth of the sea" (Matthew 18:6)

العثرات وكرامة الجسد

رابعاً: لماذا كل هذا التعقيد والتخلف؟ هذا ليس تخلف أو تعقيد. إنه تعليم الكتاب المقدس إن كنت تؤمن أنه كلمة الله. فالسيد الرب يؤكد الويلات والعقاب لهؤلاء الذين يسبيون العشرات بإلقائهم في النار الأبدية. كما يؤكد بقوله "تلقى في جهنم النار":
"ومن اعثر احد هؤلاء الصغار المؤمنين بي فخير له إن يعلق في عنقه حجر الرحى و يغرق في لجة البحر. ويل للعالم من العثرات فلا بد أن تأتى العثرات ولكن ويل لذلك الانسان الذي به تأتى العثرة. فإن اعثرتك بدك أو رجلك فاقطعها والقها عنك خير لك أن تدخل الحياة اعرج أو أقطع من أن تلقى في النار الابدية ولك يدان أو رجلان. وأن اعثرتك عينك فأقلعها والقها عنك خير لك أن تدخل الحياة اعور من أن تلقى في جهنم النار ولك عينك فأقلعها والقها عنك خير لك أن تدخل الحياة اعور من ان تلقى في جهنم النار ولك عينك أن العثرة قائمة، ولكن تأكيده لا يعفي المعثرين من الدينونة أو المسئولية. فإن الذي يعثر الأخرين عليه أن يتوب ويرجع بأن يطرح فكره وطريقة العالم (البحر) في اللبس والأكل والشرب والكلام الخاطئ لكي لا يعثر البسطاء وضعيفي الإيمان: "وقال لتلاميذه لا يمكن الا أن تأتي العثرات ولكن ويل للذي تأتي بواسطته. خير له لو الوق عنقه بحجر رحى وطرح في البحر من أن يعثر أحد هؤلاء الصغار"

Forth: The Lord emphasizes the fact that offenses must come, but punishment awaits those who cause others to sin for they will be cast in everlasting fire. God stresses this difficult decision by saying that they will be cast into hell fire: "But whoever causes one of these little ones who believe in Me to sin, it would be better for him if a millstone were hung around his neck, and he were drowned in the depth of the sea. Woe to the world because of offenses! For offenses must come, but woe to that man by whom the offense comes. If your hand or foot causes you to sin, cut it off and cast it from you. It is better for you to enter into life lame or maimed, rather than having two hands or two feet, to be cast into the everlasting fire. And if your eye causes you to sin, pluck it out and cast it from you. It is better for you to enter into life with one eye, rather than having two eyes, to be cast into hell fire" (Matthew 18:6-9)

"Then He said to the: It is impossible that no offenses should come, but woe to him through whom they do come! It would be better for him if a millstone were hung around his neck, and he were thrown into the sea, than that he should offend one of these little one" (Luke 17:1-2)

العثرات وكرامة الجسد

خامساً: لماذا لا تتركوا الناس براحتهم شوية!

لو فهمت كل ما قرأته الآن، لعلمت كيف أحبك وأقلق علي أبديتك.

هل تفضل طرق العالم وما يسمونه "الموضة" علي حفظٌ جسدك من النظرات الشرسة ً وارتكاب خطية الزنا حتى بالرؤيا كما شرحت سابقاً؟

هل تقبلي أن تنزلي البحر أمام كل هؤلاء الناس بمجرد ملابس داخلية أو ما يضحكون به علي الناس ويسمونه بيكيني؟ والحجة الأصعب انكي مع زوجك؟ هل هذا يمنع الآخرين من النظر إلى جسدك المكشوف أمامهم؟

هل تقبلي أن تضعي صورتك على الإنترنيت وتكشفي جسدك للعالم كله ولا تحسي انه معري امام الجميع مسبباً عثرة للنظر والفكر للملايين من الناس؟ لا تقولي انهم أصدقاء أو أقرباء. أنهم رجال ولهم غرائزهم التي تتحرك برؤية الجسد العريان. أيضاً، إن كنتي تنشري صورك علي الانترنيت ولك 10 أو 100 صديق، فلا تنسي أنهم أيضاً لهم 10 أو 100 صديق. وهؤلاء أيضاً لهم أعداد لا تحصي. أي أنه في النهاية سيراكي ملايين الناس. هل مستعدة أن تحملي دم هؤلاء الذين يشتهون جسدك علي رأسك؟ هذه ليست خطية ضعف فنتجاهلها مثل الآخرين. لا خلاص من هذه الخطية إلا بالتوبة والرجوع عنها.

لست أعلم ما تريدين من كسف جسدك؟

هل تريدي جذب انتباه الناس لشعورك بالنقص أو تريدي اهتمام الآخرين أم تريدي كلمات المديح أم الاعجاب؟

أرجوكي فكري في الآتي: لو كل ما تريديه بكشف جسدك هو جذب انتباه وأنظار والمعتمام الآخرين، فثقي أنه لو أعجب أحد بك اليوم لجمال جسدك المكشوف للعالم كله، فسوف يبحث غداً عن واحدة تانية جسدها أجمل. وبعد غد سيبحث عن ما هو أجمل.. النخ!!!

ولكن لو أحبك انسان لأنك بنت ربنا وملكة جمال العالم كله في روحك وشخصيتك وفكرك وكيانك وعقلك ورزانتك، فهو لن يتركك أبداً ولن يبحث عن أي شخص آخر إلى الأبد.

Offenses and Honoring the Body

Fifth: Why don't you leave people at ease?

- If you read and understood what I just said, you would know how much I love you and how much I care about your eternity.
- ❖ Do you prefer the world's way of dressing and fashion that always requires revealing your body than protecting your body from vicious looks and committing adultery, even by the look; as I explained earlier?
- Would you like to go swimming with almost uncovered body with what they call it bikini, and it is nothing more than just underwear, with the excuse that you are with your husband? Will that stop others from lusting your body?
- ❖ Why do you publish pictures that reveal your body on social media causing offense to millions of people. Don't say they are just a few friends. Don't forget that they are men who are moved by uncovered body. Imagine if you have 10 or a 100 friends, and each one of them has 10 or a 100 friends, this means millions will be watching your uncovered body and will be offended by it? Are you willing to carry their blood on your head. This is not a sin resulting from weakness that could be forgiven and forgotten. It is an everlasting sin where you must repent, before it is too late.

- Also, do you publish your pictures because you need attention, admiration, praise, adoration...etc?
- Rest assured that if you find anyone who would like you today because of your body, he will definitely look for someone else tomorrow that could be more beautiful in his eyes, and probably another one the day after...etc.
- ❖ But, if you find someone who loves you for what you are, for your personality, your mind, your soul, your heart, your love of God, he will love you forever and will never ever think of others.

العثرات وكرامة الجسد

سادساً: هل اللبس له أي تأثير علي الناس أو يزعل ربنا مني؟

السؤال هو: لماذا تتشبهي بالعالم ولماذا تريدي أن تكوني مثل الناس في العالم؟ هل أنتى مكسوفة من الناس في العالم؟ هل أنتى مكسوفة من الناس فتشاركيهم طريقتهم وتلبسي مثلهم وتكشفي جسدك مثلهم. هل حفظنا لجسدنا يسبب لنا خجل وكسوف من الناس؟ إن كنتي مكسوفة من الناس ومن أجلهم تعري جسدك وتخشي أن يقولوا انكي متأخرة أو عجوزة مثل تيتة، ولا تخجلي من الله بأن تكشفي هيكله وتدنسيه، فأذكري ما سيفعله الله معاكى:

"لأن <u>من استحى بى وبكلامى</u> في هذا الجيل الفاسق الخاطئ، <u>فإن ابن الاتسان يستحى به متى</u> جاء بمجد ابيه مع الملانكة القديسين" (مرقس 8: 38) "لأن <u>من استحى بى وبكلام</u>ى، <u>فبهذا يستحى ابن الانسان متى</u> جاء بمجده ومجد الآب و الملائكة القديسين" (لوقا 9: 26)

فماذا نفعل يارب؟

"اسهروا اذا وتضرعوا في كل حين لكي تحسبوا اهلاً للنجاة من جميع هذا المزمع ان يكون وتقفوا قدام ابن الانسان" (لوقا 21: 36)

Sixth: would my dress affect people or upset God in anyway?

The question is: why do you want to resemble people of this world? Why do you want to be like them? Are you ashamed of yourself and of your God and just want to share with people their way of living and dressing and eating and drinking and dancing, revealing your body, etc.

If you are ashamed that people may say that you are old fashion or dress like grandma, but you are not worried that God could reject you because you defile His Holy Temple, please listen to what God will do for you on the Last Day:

"For whoever is ashamed of Me and My words in this adulterous and sinful generation, of him the Son of Man also will be ashamed when He comes in the glory of His Father with the holy angels" (Mark 8:38)

"For whoever is ashamed of Me and My words, of him the Son of Man will be ashamed when He comes in His own glory, and in His Father's, and of the holy angels" (Luke 9:26)

So, what to do?

"Watch therefore, and pray always that you may be counted worthy to escape all these things that will come to pass, and to stand before the Son of Man" (Luke 21:36)

العثرات وكرامة الجسد

فهل الآن أتريدون ان نشجعكم علي ان تكونوا عثرة ونهلك جميعنا بحجة أني يجب أن أكون مودرن ومتمدن وأن الناس كلها بتلبس كده في الشارع والافراح واسمح لأولادي بأن يعرضوا جسدهم بالرقص امام الناس بحجة "خلي الناس تفرح".

هل عرض أجسادنا كبضاعة رخيصة للهلاك هي السبب الوحيد للفرح أم هي حجة من يريد أن يرد أن يكشف جسده يري جسدنا فيشجعنا بكل حجج العالم والشياكة وغيره، أم هي حجج من يريد أن يكشف جسده لينال اعجاب الناس، مستهينين بأبديتنا؟

أذكركم اننا سنقف جميعنا قدام الله نعطي حساباً عن اعمالنا وكلامنا. لن تستطيع أن تقول لله أذكركم اننا سنقف جميعنا أن الناس كلها بتعمل كده أو بتقول كده.

"أنا الرب فاحص القلب مختبر الكلى <u>لأعطى كل واحد حسب طرقه حسب ثمر</u> أعماله" (أرميا 17: 10)

"الذي سيجازي كل واحد حسب أعماله" (رومية 2: 6)

"لأنه لابد اننا جميعا نظهر امام كرسي المسيح لينال كل واحدُ ما كان بالجسد بحسب ما صنع خيراً كان ام شراً" (2 كورنثوس 5: 10)

"وأولادها (ايزابل) اقتلهم بالموت فستعرف جميع الكنائس اني انا هو الفاحص الكلى والقلوب وسأعطى كل واحد منكم بحسب أعماله" (رؤيا 2: 23)

- Now, after all what I said, would you like me to encourage you to commit offenses and cause people to stumble under the excuse of being modern and civilized and must let go because all people dress this way, exposing our body to others and dancing and shaking our holy temple before others, using the excuse of letting people rejoice.
- ❖ Is revealing our body to vicious looks the only way for joy and happiness? Or is the excuse and encouragement of those who want to see your body? Or may be we are the ones who want to show off our body?
- ❖ In any case, if you really care about your eternity, remember that you will give an account of your body and your life. You alone for what you do and how you dress. You will never be able to make the excuse that every body does that. You are the one who will stand before God and your Book of Life will be opened before the whole world. This is what God said:
- "I, the Lord, search the heart, I test the mind, Even to give every man according to his ways, According to the fruit of his doings" (Jeremiah 17:10)

Offenses and Honoring the Body

"But we know that the judgment of God is according to truth against those who practice such things... who will render to each one according to his deeds" (Romans 2:2-6)

"For we must all appear before the judgment seat of Christ, that each one may receive the things done in the body, according to what he has done, whether good or bad" (2 Corinthians 5:10)

"I will kill her (Jezebel) children with death, and all the churches shall know that I am He who searches the minds and hearts. And I will give to each one of you according to your works" (Revelation 2:23)

أخيراً، أقول لمن يشجّعكم على هذه العثرات، سواء كان كاهن أو أب أو أم أو زوج أو أخ أو أخت أو صديق أو صديقة أو أي انسان في أي مركز ما، هل تكذب على الله أُم على نفسك أم على أو لاد الله؟ كنت مستعداً أنَّ تجاوب الله عن هذه الوصاياً:

الا تكذبوا بعضكم على بعض اذ خلعتم الانسان العتيق مع اعماله ال

(كولوسي 3: 9) (كولو النور ظلاماً، القائلين للشر خيراً وللخير شراً، الجاعلين الظلام نوراً والنور ظلاماً، الجاعلين المرحلوا و الحلو مرأ" (أشعياء 2: 20) "مبرئ المذنب ومذنب البرىء كلاهما مكرهة الرب" (أمثال 17: 15)

أرجوكم احترسوا، فهناك الكثيرين من الذئاب الخاطفة الذين يعملون لحساب

"فليس عظيما ان كان خدامه (الشيطان) ايضا يغيرون شكلهم كخدام للبر الذين نهايتهم تكون حسب اعمالهم" (2 كورنثوس 11: 15)

Offenses and Honoring the Body

Finally, let me tell those who encourage you on committing this offense, whether that person is a priest, a father, a mother, a brother, a sister, a husband, a friend at home or work: Do you lie to God or to yourself or to the children of God? Get ready to answer God about these commandments: "Do not lie to one another, since you have put off the old man with his deeds" (Colossians 3:9)

"Woe to those who call evil good, and good evil; 2ho put darkness for light, and light for darkness; 2ho put bitter for sweet, and sweet for bitter" (Isaiah 5:20)

"He who justifies the wicked, and he who condemns the just, both of them alike are an abomination to The Lord" (Proverbs 17:15)

Please watch for they pretend to be righteous people; as God warned us: "Therefore it is no great thing if his ministers also transform themselves into ministers of righteousness, whose end will be according to their works" (2 Corinthians 11:15)

ولماذا كل هذا التحذير؟

"يا ابن ادم قد جعلتك رقيبا لبيت اسرائيل فاسمع الكلمة من فمي و انذرهم من قبلي. اذا قلت للشرير موتا تموت و ما انذرته انت و لا تكلمت انذارا للشرير من طريقه الرديئة لإحيائه فذلك الشرير يموت بإثمه اما دمه فمن يدك اطلبه. وان انذرت انت الشرير ولم يرجع عن شره ولا عن طريقه الرديئة فانه يموت بإثمه اما انت فقد نجيت نفسك. والبار ان رجع عن بره وعمل اثما وجعلت معشرة امامه فانه يموت لأنك لم تنذره يموت في خطيته ولا يذكر بره الذي عمله اما دمه فمن يدك اطلبه. وان انذرت انت البار من ان يخطئ البار وهو لم يخطئ فانه حياة يحيا لأنه انذر وانت تكون قد نجيت نفسك" ان يخطئ البار وهو لم يخطئ فانه حياة يحيا لأنه انذر وانت تكون قد نجيت نفسك"

والآن: ماذا يحدث إن رفضت تعليمي ورفضت كل ما قلته لك الآن: "من رذلني ولم يقبل كلامي فله من يدينه: الكلام الذي تكلمت به هو يدينه في اليوم الأخير" (يوحنا 12: 48)

Offenses and Honoring the Body

So, why all this warning:

"Son of man, I have made you a watchman for the house of Israel; therefore hear a word from My mouth, and give them warning from Me: When I say to the wicked, 'You shall surely die,' and you give him no warning, nor speak to warn the wicked from his wicked way, to save his life, that same wicked man shall die in his iniquity; but his blood I will require at your hand. Yet, if you warn the wicked, and he does not turn from his wickedness, nor from his wicked way, he shall die in his iniquity; but you have delivered your soul. Again, when a righteous man turns from his righteousness and commits iniquity, and I lay a stumbling block before him, he shall die; because you did not give him warning, he shall die in his sin, and his righteousness which he has done shall not be remembered; but his blood I will require at your hand. Nevertheless if you warn the righteous man that the righteous should not sin, and he does not sin, he shall surely live because he took warning; also you will have delivered your soul" (Ezekiel 3:17-21, 33: 7-9)

Now, what if you reject me and object to all what I just said:

"He who rejects Me, and does not receive My words, has that which judges him -- the word that I have spoken will judge him in the last day" (john 12:48)

هل معنى هذا أن لا نهتم بأجسادنا ومناظرنا؟

"ولا تكن زينتكن الزينة الخارجية من ضفر الشعر و التحلي بالذهب ولبس الثياب. بل انسان القلب الخفي في العديمة الفساد زينة الروح الوديع الهادئ الذي هو قدام الله كثير الثمن" (1 بطرس 3: 3 – 4)

"لذلك اقول لكم لا تهتموا لحياتكم بما تأكلون وبما تشربون ولا لأجسادكم بما تلبسون. أليست الحياة افضل من الطعام والجسد افضل من اللباس" (متي 6: 25)

أرجوكي صدقي إن أجمل وأشيك لبس هو اللبس المحتشم. والزينة الحقيقية هي زينة الروح الوديع الهادئ الغالي عند الله والناس. ستظهرين فيه انك ملكة بكل معني جميل. كونك موجودة علي هذه الأرض معناه أن الله يحبك ومن حبه فيكي خلقك علي صورته ومثاله، يعني بثقتك الكاملة في الله وإيمانك بجمال خليقته، ثقي انك أجمل مخلوقة علي الأرض، الملكة بنت الملك.

Offenses and Honoring the Body

Does that mean we shouldn't care about our bodies and our dress?

"Do not let your adornment be merely outward -- arranging the hair, wearing gold, or putting on fine apparel, rather let it be the hidden person of the heart, with the incorruptible beauty of a gentle and quiet spirit, which is very precious in the sight of God" (1 Peter 3:3-4)

"Therefore I say to you, do not worry about your life, what you will eat or what you will drink; nor about your body, what you will put on. Is not life more than food and the body more than clothing" (Matthew 6:25)

Please trust that the most beautiful dress is the one that covers your holy temple, your body, and that the real adornment is the beauty of a gentle and quiet spirit, which is very precious in the sight of God and people. You will look like a true queen because you are the daughter of the true King, who created you on His image and likeness. With your strong faith, you know that God created everything so beautifully, and that includes you.